English on Biofunctional Materials 课程教学大纲

课程代码：BFMA2005
课程类别：基础课程
授课对象：生物功能材料专业
开课学期：春秋季
学    分：3学分

主讲教师：宋波教授
指定教材：《生物医学工程专业英语》李章勇，熊兴良，谢正祥，重庆大学出版社，2007年11月第1版。
教学目的： 
英语为世界通用的科技语言，为国际水平的科技写作和科研交流必备工具。希望通过专业英语的学习，使学生了解生物功能材料相关的基本专业词汇（如命名规则、缩写及专用名词等）及特殊语法；更为重要的是，让学生在学习过程中学会用科技语言来表达自己的思想，这里包括利用规范的书面科技语言写作和书信交流，以及口头表达。希望学生学习以后，能够阅读专业的科技文献，准确地撰写书面报告和科技论文，并能与国际同行进行交流，为将来工作/科研夯实基础。
Contents:
Chapter 1. Literature exploration
1.1 Publishers
1.2 Journals
1.3 Citation of publications
1.4 Paper submission
Homework and requirements: Students will search defined publications; remember some important journals related to his/her major.
Chapter 2. Reading comprehension
2.1 Structure of paper/thesis
2.2 Title and abstract
2.3 Conclusions
2.4 Experimental and instruments
Homework and requirements: Read the given literature, and review progress of certain research directions and have a hot discussion accordingly.
Chapter 3. Scientific writing
3.1 Title, abstract, and keywords

3.2 Outline
3.3 Figures & Tables
3.4 Acknowledgement and citations
3.5 Supporting information
Homework and requirements: Practicing scientific writing 
Chapter 4. Conferences and representations (report + poster)
4.1 Type of conferences
4.2 Registration and submission of paper
4.3 Oral reports and posters
4.4 Dressing and communication
Homework and requirements: To given title, do investigation and report the results; and the others will join discussion afterwards. (mimic of real conferences)
Chapter 5. Academic discussion and communication
5.1 Group seminar
5.2 Work report
Homework and requirements: To given topic, the students will discuss in group the scientific problems and possibilities.
三、各章课时分配表
	  章序号
	章内容
	学时数

	1
	Literature exploration
	4

	2
	Reading comprehension
	4

	3
	Scientific writing
	8

	4
	Conferences and report
	8

	5
	Academic discussion and communication
	4

	总        计
	28


主要参考书目（五号黑体）

How to write scientific paper? （如何撰写英文科技论文） By George M. Whitesides, Department of chemistry and chemical biology, Harvard University. 张希，林志宏翻译。

《化学专业基础英语知识》  魏高原，北京大学出版社，2004。

 熊兴良，谢正祥，李章勇编著《生物医学工程专业英语》， 重庆大学出版社, 2007年。
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